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REVISTA PRESEI 

 

 

 Grevă la Romatsa: traficul aerian, dat peste cap pe aeroporturile din România. 

„Intenţionez să trimit corpul de control” 

 

Negocierile sindicatului cu conducerea regiei Romatsa, care are monopolul dirijării 

traficului aerian din România, au eşuat luni, iar angajaţii vor intra marţi în grevă la ora 

9.00, au anunţat reprezentanţii Sindicatului Serviciilor de Trafic Aerian din România 

(ATSR), la ieşirea de la negocierile de la Ministerul Transporturilor. Angajaţii vor 

asigura, conform legii, cel puţin 30% din traficul aerian. 

 

UPDATE 16:40 Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, a anunţat luni că va trimite corpul 

de control la Romatsa, regia care deţine monopolul dirijării traficului aerian din 

România, pentru a verifica dacă există nereguli, şi a dat asigurări că regia nu va intra în 

faliment.  

”Intenţionez, pentru o clarificare a tuturor problemelor pe care le-am văzut că au apărut 

în mass-media, să trimit corpul de control să efectueze un control mai amplu la 

Romatsa”, a spus Cuc, la ieşirea de la negocierile cu sindicatele Romatsa, din sediul 

ministerului, care au durat peste trei ore. 

 Acesta a vorbit şi de vizita liderului sindical Gabriel Tudorache, din luna ianuarie, la 

sediul Ministerului Transporturilor, despre care Cuc a spus că a fost determinată de un 

control inopinat pe care l-a efectuat la Romatsa într-o noapte şi în urma căruia a ”avut 

anumite lucruri de clarificat cu dânsul la problemele pe care le-am găsit acolo şi cu 

managementul din acea perioadă”.  

”Aceste probleme au fost puse într-un raport al Autorităţii Aeronautice Civile”, a 

 menţionat Cuc, fără a da alte detalii.  

Ministrul susţine că nu se pune problema ca Romatsa să intre în faliment 

 ”Sub nicio formă nu aş permite să se întâmple acest lucru cu o companie din 

subordinea ministerului”, a spus Cuc.  

Ministrul a vorbit şi de planul de performanţă al regiei, despre care sindicaliştii au spus 

că acesta trebuia transmis Comisiei Europene până pe 5 iunie, pentru ca Romatsa să 

fie salvată. Acesta s-a întâlnit cu reprezentanţii sindicatelor din Romatsa şi în urmă cu 

două săptămâni, când angajaţii au intrat în grevă de avertisment, când a fost asumat un 

calendar ce a fost respectat.  
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”În cursul săptămânii trecute, noi am transmis către Comisia Europeană scrisoarea 

pentru redeschiderea planului de performanţă, asfel încât toate costurile şi modificările 

care apar în acest plan de performanţă să fie luate în calcul pentru elaborarea unui 

buget echilibrat al Romatsei”, a afirmat Cuc.  

O grevă riscă să afecteze semnificativ traficul aerian de pe marile aeroporturi ale ţării, 

potrivit unui comunicat transmis duminică de Romatsa. Reprezentanţii sindicatului au 

precizat, pentru News.ro, că o nouă rundă de negocieri este programată pentru luni, de 

la ora 11.00, la Ministerul Transporturilor.  

Pe perioada grevei, angajaţii vor asigura 30% din trafic, însă nu este posibil să fie 

anunţate în prezent exact cursele care vor fi anulate sau întârziate, deoarece decizia va 

fi luată de Eurocontrol, au precizat sindicaliştii.  

„Există şanse rezonabile ca greva să fie suspendată mâine. Nu după şase ore, ci după 

o oră, două ore", a spus liderul Sindicatului Serviciilor de Trafic Aerian din România 

(ATSR), Gabriel Tudorache, la ieşirea de la discuţiile de la Ministerul Transporturilor, 

care au durat trei ore.  

Sinidcaliştii au precizat că exista un termen limită pentru depunerea proiectului de buget 

al regiei, termen care este luni, şi că există riscul ca Romatsa să intre în faliment.   

Luni dimineaţă, înaintea începerii negocierilor, reprezentanţii sindicatului precizau că 

greva controlorilor de trafic aerian este pentru a salva regia şi că ea nu are legătură cu 

minivacanţa de Rusalii, nici cu salariile.  

Regia a anunţat duminică seara că dialogul dintre reprezentanţii instituţiei şi sindicate 

continuă în fiecare zi, având loc discuţii inclusiv sâmbătă şi duminică, iar conducerea 

face toate eforturile pentru a ajunge la un acord cu reprezentanţii salariaţilor în vederea 

anulării grevei generale anunţate pentru 30 mai şi care riscă să afecteze semnificativ 

traficul aerian de pe marile aeroporturi ale ţării, potrivit unui comunicat transmis 

duminică de Romatsa. 

 În 12 mai, controlorii de trafic aerian au declanşat o grevă de avertisment de două ore 

şi au anunţat că vor continua negocierile pentru a găsi soluţii la cele aproximativ 50 de 

solicitări şi a încheia contractul colectiv de muncă, astfel încât să nu se ajungă la grevă 

generală, care ar perturba pe termen nelimitat traficul aerian. 

 „Dialogul cu partenerul social, început încă din luna martie 2017,  continuă cu maxim 

de implicare şi responsabilitate în vederea identificăarii soluţiilor care să conducă la 

stingerea conflictului de muncă. În acest sens, managementul şi-a manifestat întreaga 

disponibilitate, prin negocieri zilnice cu partenerul social, inclusiv sâmbăta şi duminica, 

consemnate în procese verbale", a precizat Romatsa. 
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(Sursa: Adevarul) 

 

 Mișcări de protest în toată țara. Angajații din mai multe domenii, nemulțumiți de 

legea salarizării 

Grefierii, angajaţii din administraţia publică, din agenţiile de mediu şi cei ai ROMATSA 

protestează marţi, în Bucureşti şi în ţară. Cei din administrația publică și angajații 

agențiilor de mediu sunt nemulțumiți de proiectul legii salarizării, în timp ce controlorii de 

trafic aerian intră în grevă din cauza neîncheierii contractului de muncă colectiv, 

relatează News.ro.  

Întrele orele 11.00 și 13.00 va avea loc un miting la Parlament față de proiectul Legii 

salarizării la care vor participa mai multe sindicate din administrația publică, printre care 

și Sindicatul Naţional al Funcţionarilor Publici (SNFP), SED LEX - locale, PRO LEX, 

Forţa Legii și Cartel Alfa. De asemenea, anagajații care nu vor participa la protest se 

vor opri din muncă în acest interval. 

Manifestanţii vor să solicite Comisiei de muncă a Camerei Deputaţilor, cameră 

decizională, să adopte şi să susţină amendamentele propuse de organizaţiile sindicale. 

Sindicatele din administraţia publică au înaintat Parlamentului proiectul grilelor de 

salarizare. 

Cartel Alfa afirmă că stabilirea nivelului salariilor de bază exclusiv de către aleşii 

locali, care nu au competenţa necesară în acest domeniu, fiind aleşi politic şi nu după 

competenţe precum lucrătorii din domeniu, va duce la politizarea excesivă a funcţiei 

publice, la un nou val de discriminări în administraţia publică locală şi la 

menţinerea şi adâncirea haosului din sistem. 

Protestul grefierilor 

Grefierii de la mai multe instanţe din ţară au început de luni protestul faţă de legea 

salarizării. Președintele ProJust, Ştefania Teleman, a declarat că această categorie 

profesională pierde venituri prin noua lege şi că reprezentanţii acesteia nu au fost 

invitaţi la negocieri cu decidenţii politici. 

Ea susţine că prin viitoarea lege grefierii cu studii superioare juridice pierd sporurile de 

vechime în muncă şi că nu au fost invitaţi la negocieri când s-au stabilit condiţiile legii. 

https://www.news.ro/
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„Sporurile se limitează la 30% din anvelopa salarială a angajatorului. Unii pot primi 

sporuri de 30%, alţii nu vor primi nimic. Am încercat să vorbim cu parlamentarii, dar nu 

avem nicio reacţie din partea lor. Am cerut să fim invitaţi la negocieri la Ministerul 

Muncii, dar nu ne-a chemat nimeni. Suntem într-o situaţie foarte complicată, nu ştim cât 

va dura protestul, cert este că el va continuă”, a mai arătat Teleman. 

Un alt sindicat al grefierilor, IUS- LEX, a anunţat luni că grefierii, personalul conex şi 

auxiliar de la instanţele gălăţene intră, începând de marţi în grevă pe termen nelimitat, 

cu întreruperea programului de lucru între orele 11.00 şi 13.00, asigurând doar cazurile 

urgenţe, angajaţii instanţelor fiind nemulţumiţi de prevederile proiectului legii salarizării. 

Greva angajaților de la Mediu 

De asemenea, și Federația Sindicatelor Unite din Mediu (FSUM) a anunţat declanşarea 

conflictului de muncă, astfel încât marţi, între 11.00 şi 13.00, „angajaţii Agenţiei 

Naţionale pentru Protecţia mediului şi angajaţii Agenţiilor Judeţene pentru Protecţia 

Mediului vor fi într-un nou protest spontan”. 

„Având în vedere că în urma protestelor anterioare din data de 14.03.2017, 21.03.2017 

şi 27.04.2017 nu a existat nicio reacţie de susţinere din partea Ministerelor, Guvernului , 

factorilor politici privind eliminarea discriminării angajaţilor din Agenţia Naţională pentru 

Protecţia Mediului şi Agenţiile Judeţene pentru Protecţia Mediului, mai mult lipsa de 

răspuns la solicitările noastre scrise, ne vedem nevoiţi să declanşăm conflictul de 

muncă, astfel încât marţi între orele 11.00-13.00 angajaţii ANPM şi ai APM- urilor vor fi 

într-un nou protest spontan şi vor inregistra conflictul de muncă la Ministerul Mediului şi 

la Ministerul Consultării Publice şi Dialogului Social”, au anunţat reprezentanţii FSUM. 

Unităţile la care se declanşează conflictul de muncă sunt cele din judeţele Galaţi, Timiş, 

Hunedoara, Arad, Dâmboviţa, Bacău, Botoşani, Suceava, Bistriţa-Năsăud, Giurgiu, 

Călăraşi, Covasna, Cluj, Iaşi, Gorj, Mehedinţi, Teleorman, Vrancea, Satu Mare, Vâlcea, 

precum şi în Bucureşti. 

Proteste la ROMATSA: doar 30% din zboruri vor pleca 

De asemenea, angajaţii Romatsa vor intra în grevă începând cu ora 9.00, ca semn de 

protest faţă de neîncheierea contractului colectiv de muncă, după ce negocierile 

sindicatului cu conducerea regiei, care are monopolul dirijării traficului aerian din 

România, au eşuat luni. Angajaţii vor asigura, conform legii, cel puţin 30% din 

traficul aerian. Pe perioada grevei, nu este posibil să fie anunţate în prezent exact 

cursele care vor fi anulate sau întârziate, deoarece decizia va fi luată de către 

Eurocontrol, au precizat luni sindicaliştii, la ieşirea de la negocieri. 
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„Există şanse rezonabile ca greva să fie suspendată mâine. Nu după şase ore, ci după 

o oră, două ore", a spus liderul Sindicatului Serviciilor de Trafic Aerian din România 

(ATSR), Gabriel Tudorache, la ieşirea de la discuţiile de la Ministerul Transporturilor, 

care au durat trei ore. 

Sindicaliştii au precizat că exista un termen limită pentru depunerea proiectului de buget 

al regiei, termen care este luni, şi că există riscul ca Romatsa să intre în faliment. 

(Sursa: News.ro) 

 

 Scenariul sumbru privind impactul Legii salarizării: Statul se va împrumuta 

masiv, vor creşte taxele  

Consiliul Naţional al IMM-urilor (CNIPMMR) a calculat că impactul Legii salarizării 

personalului plătit din fonduri publice asupra cheltuielilor bugetare ar putea fi de 34 de 

miliarde de lei până în 2020 şi de 42 de miliarde de lei până în 2022, a anunţat luni 

conducerea confederaţiei patronale.  

„În lipsa unui studiu de impact realizat oficial, am calculat noi că Legea salarizării va 

duce la o majorare a cheltuielilor bugetare cu 34 de miliarde de lei până în anul 2020 şi 

cu 42 de miliarde de lei până în anul 2022. Solicităm Camerei Deputaţilor să analizeze 

cu maximă atenţie şi responsabilitate a cest proiect legislativ şi să prezinte un studiu 

privind atât impactul bugetar, cât şi impactul asupra investiţiilor - care ar putea scădea 

dramatic - şi asupra sectorului privat”, a declarat preşedintele de onoare al CNIPMMR, 

Ovidiu Nicolescu. 

Conducerea Consiuliului IMM consideră că scenariul pentru eventualitatea că Legea 

salarizării va fi adoptată în varianta actuală este următorul: „Va creşte gradul de 

îndatorare a statului, care va fi obligat să se împrumute masiv pentru a acoperi 

cheltuielile; vor creşte taxele (un lucru minunat pe care nu şi-l doreşte nimeni); vom 

avea încă o lege inaplicabilă; după o jumătate de an, ne vom întoarce la situaţia iniţială, 

însă cu o inflaţie mai mare şi cu perspectiva tăierilor de salarii”. 

(Sursa: Realitatea) 

 

 Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu: Legea salarizării va intra în vigoare de la 

1 iulie sau 1 august dacă preşedintele Iohannis nu o promulgă 

Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a declarat, la finalul şedinţei Comisiei de Muncă, 

faptul că dacă preşedintele Klaus Iohannis va retrimite legea salarizării bugetare în 
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Parlament proiectul de lege va intra în vigoare fie la data de 1 iulie, dacă Legislativul „se 

va mişca suficient de repede”, fie cu data de 1 august, potrivit Mediafax. 

„Ce plan de rezervă ar putea să fie, dacă preşedintele este nemulţumit şi o întoarce (în 

Parlament-n.r.)? Eu sper că Parlamentul României se va mişca suficient de repede să o 

treacă din nou prin comisii şi prin plen ca să putem să o adoptăm de la 1 iulie. Dacă nu 

se poate adopta de la 1 iulie o să intre în vigoare cu data de 1 august, dar eu sper să nu 

fie cazul”, a declarat ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, la finalul şedinţei Comisiei 

de Muncă. 

Ministrul Muncii a afirmat că nu ştie ce nemulţumiri ar putea avea Klaus Iohannis pentru 

a întoarce legea în Parlament. 

„Chiar nu ştiu care ar putea să fie nemulţumirea preşedintelui Klaus Iohannis pentru că 

din câte am înţeles s-a manifestat în legătură cu administraţia publică locală Ori, tot ce 

înseamnă organizaţii profesionale ale primariilor, preşedinţilor de Consilii judeţene, 

absolut toată lumea în unanimitate a votat ca să se facă această descentralizare”, a 

spus Olguţa Vasilescu. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Scandal MONSTRU! Olguța Vasilescu, atacată DUR de un lider sindical: 

'Mentalitate ușor comunistă' 

Scandal monstru pe legea salarizării! Bogdan Hossu, liderul sindicatului Cartel 

Alfa, lansează un atac dur luni la adresa ministrului Muncii, după ce Olguța 

Vasilescu a susținut că legea salarizării nu a fost înțeleasă de mulți dintre liderii 

de sindicat și că există interese ascunse. 

„În Parlament toate dezbaterile se reduc la trei zile de discuție în cele două camere, în 

care pe zi s-a discutat cel mult 4-5 ore. Nu astfel se dezbate pe o lege fundamentală. 

Dna ministru în entuziasmul domniei sale, cu o mentalitate ușor comunistă, dacă vreți 

marcată și de poziția pe care a avut-o în partidul dlui Vadim Tudor, nu-și dă seama și 

face mari confuzii legate de faptul că lipsa unei grile de salarizare pentru administrația 

locală nu face decât să dereglementeze și să politizeze, transformând administrația 

locală într-o formă de sclavagism modern. Nu avem niciun interes ascuns. Domnia sa 

face o confuzie, neînțelegând că un inițiator legislativ nu poate să creeze discriminare 

între categorii de lucrători sau de cetățeni”, a spus Bogdan Hossu, la Antena3. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

http://www.mediafax.ro/
http://www.stiripesurse.ro/lia-olguta-vasilescu-acuzatii-incendiare-la-adresa-liderilor-sindicali-interese-personale_1198940.html
http://www.stiripesurse.ro/lia-olguta-vasilescu-acuzatii-incendiare-la-adresa-liderilor-sindicali-interese-personale_1198940.html
http://www.stiripesurse.ro/lia-olguta-vasilescu-acuzatii-incendiare-la-adresa-liderilor-sindicali-interese-personale_1198940.html
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 Lansarea de pe acoperiş. Partidul Pro România, condus de Daniel Constantin, 

prezentat oficial: „Este o formaţiune relaxată, născută din emoţie“ 

 

Deputatul Daniel Constantin a lansat, luni, Pro România, un partid „relaxat, născut din 

emoţie“ în care se vor regăsi mai mulţi parlamentari din fostul ALDE. Lansarea a fost 

inedită, fiind făcută nu într-o sală închisă, cu oameni care stau pe scaune şi ascultă, ci 

pe acoperişul unui hotel bucureştean, în aer liber. 

 

Fostul vicepremier Daniel Constantin s-a lăsat aşteaptat la propria lansare, acesta 

întârziind aproape un sfert de oră. Când şi-a făcut apariţia pe mansarda hotelului unde 

avea loc lansarea, acesta era însoţit de deputatul Damian Florea, fost secretar general 

în PC şi ALDE. Însă, în spate venea şi Mihai Sturzu, fost deputat PSD şi fost lider al 

Tineretului Social Democrat, prieten cu Daniel Constantin şi Victor Ponta.    

 

După ce a trecut şi a salutat o bună parte din cei aproape 200 de invitaţi, Daniel 

Constantin i-a invitat pe toţi să vină să vadă un filmuleţ în care, pe tiparul video-urilor de 

campanie, o mulţime de oameni se declarau nemulţumiţi de politicieni şi felul cum 

trăiesc. Concluzia: e necesară „o altfel de politică“. Mai precis, exact motto-ul Pro 

România, repetat insistent de fostul vicepremier.     

„Este o altfel de lansare. În aer liber şi mulţumesc lui Dumnezeu că azi este frumos“, a 

declarat Constantin care a spus că deşi nu mai e şi ministru la Mediu, vremea ţine cu el. 

„E un partid relaxat, născut din emoţie“, a completat înainte de a-i invita lângă el pe alţi 

patru parlamentari: Sorin Câmpeanu, Eugen Durbacă (ex-PSD), Mircea Banias (ex-

PNL) şi Damian Florea. Aceştia au fost prezentaţi ca feţe noi în politică, în ciuda faptului 

că o parte sunt vechi în Parlament sau administraţia locală.Totodată, a anunţat noi 

veniri în partidul „de centru, cu accente patriotică“, dar care nu va fi naţionalist.      

 

Probleme în public În timp ce o dronă transmitea imagini cu evenimentul, fostul 

vicepremier a explicat faptul că el înainte de a fi proeuropean şi pro-NATO e proromân, 

iar pe asta va miza în construcţia partidului. În timpul discursurilor ţinute a avut loc şi un 

incident mai puţin plăcut, unei tinere făcândui-se rău pentru câteva secunde. Odată 

rezolvată situaţia, lansarea continuat, fiind prezentat succint un decalog al partidului.  

 

Exact după terminarea luărilor de cuvânt şi-a făcut apariţie şi român declarat „patriot şi 

naţionalist“, Laurenţiu Rebega, europarlamentar care face parte din familia politică a 

extremistei Marine Le Pen. Acesta s-a ferit în a lua cuvântul şi a preferat să stea alături 

de Constantin, persoană cu care a fost coleg la Partidul Conservator.  
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(Sursa: Adevarul) 

 

 Adoptarea tacită a Legii graţierii a fost anunţată în Senat. Proiectul merge la 

Camera Deputaţilor în forma Guvernului 

 

Vicepreşedintele Senatului Claudiu Manda a anunţat, luni, în plenul forului, adoptarea 

tacită a proiectului de lege privind graţierea, după ce acesta nu a fost discutat în 

termenul regulamentar de către senatori, urmând ca acum legea să meargă la Camera 

Deputaţilor, în forma Guvernului, pentru dezbaterile şi votul final. 

 

Legea graţierii a fost adoptată tacit pe 23 mai, însă procedura din prima Cameră se 

încheie oficial abia după anunţarea plenului. După ce proiectul a fost anunţat ca fiind 

adoptat tacit, el va fi transmis Camerei Deputaţilor, care este forul decizional.  

Potrivit actului normativ, ar urma să fie graţiate integral pedepsele de până la cinci ani 

de închisoare, parţial persoanele care au în întreţinere minori cu vârsta de până la 14 

ani, iar cei care au comis infracţiuni cu violenţă şi cei care au săvârşit fapte de corupţie 

sunt exceptaţi de la a fi graţiaţi. 

 Întrebat de ce nu s-a dat un vot în Senat pe proiectul de lege al graţierii, liderul PSD, 

Liviu Dragnea, a susţinut recent că motivul este acela că senatorii jurişti nu au reuşit să 

întocmească un nou raport în timp util.  

”Pentru că cei de la comisie (Comisia juridică a Senatului – n. r.) n-au venit cu raportul. 

Pentru că până să se finalizeze termenul de aprobare tacită, n-au căzut de comun 

acord asupra unei forme finale”, a spus Liviu Dragnea.  

Fiindu-i atrasă atenţia că PSD şi ALDE deţin majoritatea în Comisia juridică, deci ar fi 

putut adopta legea în forma dorită, Dragnea a replicat: ”Mai dezgropăm morţii? A ajuns 

în Cameră (Camera Deputaţilor – n. r.)”.  

Plenul Senatului a decis pe 8 mai, cu majoritate de voturi, retrimiterea la Comisia 

juridică a proiectului legii graţierii pentru ca acesta să fie adoptat în forma trimisă 

Parlamentului de Guvern pe 31 ianuarie. În favoarea retrimiterii legii la comisie au votat 

senatorii PSD şi ALDE (61 de voturi), iar împotrivă cei de la PNL şi USR (41 de voturi), 

aceştia din urmă cerând dezbaterea şi respingerea legii graţierii.  

Două zile mai târziu, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat că pe el nu îl 

interesează cum iese Legea graţierii din Senat, pentru că el nu îi va da drumul 

proiectului pentru dezbatere în Camera Deputaţilor până când nu va avea garanţii din 
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partea Guvernului şi a Ministerului Justiţiei că aceasta face parte dintr-un pachet 

legislativ care rezolvă problemele din penitenciare.  

Dragnea a mai spus că social-democraţii trebuie să se gândească serios dacă Legea 

graţierii mai este „oportună”, el lansând astfel „un ultim apel” la Guvern şi la ministrul 

Justiţiei, Tudorel Toader să prezinte, într-un termen rezonabil, dacă proiectul şi alte 

măsuri anunţate ca proiecte legislative pot rezolva problema din penitenciare. 

 După ce a propus, alături de Traian Băsescu, o serie de amendamente la Legea 

graţierii, preşedintele comisiei juridice a Senatului, Şerban Nicolae, a fost demis din 

funcţie la propunerea lui Liviu Dragnea. Liderul PSD a susţinut că senatorul Nicolae a 

susţinut amendamentele privind graţierea faptelor de corupţie şi i-a convins pe colegii 

săi din Comisia juridică să le voteze, chiar dacă nu erau agreate de partid, motiv pentru 

care era firesc ca acesta să fie schimbat de la şefia comisiei şi din postul de lider de 

grup.  

Proiectul urmează să fie transmis Camerei Deputaţilor în forma adoptată de Guvern. 

Potrivit acestuia, se graţiază în întregime pedepsele cu închisoare de până la 5 ani 

inclusiv şi parţial persoanele care au în întreţinere minori cu vârsta de până la 14 ani.  

Sunt exceptate de la prevederile legii persoanele care au comis infracţiuni cu violenţă şi 

cele care au săvârşit unele fapte de corupţie.  

De asemenea, se înjumătăţesc pedepsele cu închisoarea aplicate femeilor însărcinate 

şi celor care sunt unic întreţinător de familie, având în întreţinere minori cu vârsta de 

până la 14 ani dacă nu li s-au interzis drepturile părinteşti prin hotărâre judecătorească. 

Ambele situaţii trebuie să existe la data intrării în vigoare a legii. În toate aceste cazuri, 

graţierea este condiţionată de achitarea în termen de un an de la condamnarea 

definitivă sau de la punere în libertate a eventualelor despăgurbiri. În cazul neachitării, 

graţierea este revocată.  

Totodată, prevederile legii referitoare la graţiere nu se aplică recidiviştilor.  

Nu beneficiază de prevederile acestei legi persoanele care au săvârşit infracţiuni contra 

vieţii, vătămări corporale, rele tratamente aplicate minorului, agresiuni asupra fătului, 

lipsirea de libertate, şantaj, trafic de persoane vulnerabile, omor calificat, violarea 

domiciliului, bancruta frauduloasă, furtul calificat, înşelăciune, fals în orice formă, 

părăsirea locului accidentului, represiunea nedreaptă, abuzul în serviciu, conflictul de 

interese, falsificarea de monedă, falsul intelectual, nerespectarea regimului armelor şi 

muniţiilor, traficul de produse toxice, infracţiunile contra securităţii naţionale, cele privind 

combaterea terorismului, infracţiunile de genocid, contra umanităţii şi război. 
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 Nu sunt graţiate nici persoanele pentru care legea prevede pedeapsa închisorii de 10 

ani sau mai mare. Cei care în decurs de 3 ani săvârşesc o nouă infracţiune execută şi 

restul de pedepsă.  

Legea se va aplica faptelor comise înainte de 18 ianuarie 2017 şi intră în vigoare la 30 

de zile de la publicarea în Monitorul Oficial. 

 

(Sursa: Adevarul) 

 

 

 Arafat nu vrea să scape din mână achiziția ambulanțelor. Scandalul salvărilor 

riscă să lase pacienţii români pe drumuri 

Războiul dintre Ministerul Sănătăţii şi cel de Interne în privinţa achiziţiei de ambulanţe 

riscă să ia amploare, dacă nu va fi tranşat de şefului Guvernului. Sorin Grindeanu va 

discuta acest subiect, miercuri, împreună cu ministru Florian Bodog, ministrul Carmen 

Dan şi secretarul de stat Raed Arafat. 

Dincolo de orgolii şi posibile interese financiare ale autorităţilor, românii sunt în pericol 

în fiecare zi, în condiţiile în care parcul de ambulanţe este învechit şi insuficient la nivel 

naţional. Tema discordiei nu este nouă, în ultimii ani preşedintele Asociaţiei Serviciilor 

de Ambulanţă, Cristian Grasu, fiind în conflict direct cu şeful Departamentul pentru 

Situații de Urgență, Raed Arafat, reproşul principal fiind achiziţiile preferenţiale de 

autospeciale pentru SMURD, în detrimentul serviciului de ambulanţă. Cu toate acestea 

ministrul Sănătăţii, Florian Bodog, a propus Ministerului de Interne un protocol prin care 

Ministerul Sănătății să facă achiziția de ambulanțe pentru toată România. 

Scandalul actual a pornit de la anularea licitaţiei demarate anul trecut de Inspectoratul 

pentru Situaţii de Urgenţă, care s-a ocupat de achiziţia a 2.000 de ambulanţe, dintre 

care 500 pentru SMURD, procedura de achiziție fiind întreruptă pentru că expirase 

protocolul dintre Ministerul Sănătății și IGSU. Raed Arafat își dorește ca în continuare 

IGSU să se ocupe de achiziția tuturor ambulanțelor, pentru toată țara, demers contestat 

de ministrul Sănătății, care susține că nu este legal. Arafat acuză blocaje din partea MS 

și promite clarificări publice la întoarcerea sa în România: ”Mă refer aici la funcţionari 

din cadrul Ministerului Sănătăţii care au sabotat procesul de dotare al serviciilor de 

ambulanţă şi SMURD în mod continuu, ca să ajungem într-o situaţie fără precedent în 

sistemul de urgenţă, situaţie care începe să pună viaţa pacienţilor în pericol“. 
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„Am aşteptat şi am sperat că semnalele de alarmă date, de mine şi de unii colegi din 

sistemul de urgenţă, în ultima perioadă, să fie înţelese şi să stăm la masă să găsim 

soluţiile optime pentru a rezolva urgent situaţia critică în care ne aflăm şi care, chiar 

dacă nu a început deja să ucidă oameni şi să producă victime, va începe să aibă acest 

impact într-un timp foarte scurt. Rezultatul avertizărilor şi tentativelor de a găsi soluţii 

concrete şi urgente s-a limitat doar la nivel de declaraţii ale domnului ministru care nu 

reprezintă soluţii reale, ci doar întârzieri suplimentare şi o încercare de a linişti 

personalul din sectorul de urgenţă şi mass-media care preia informaţiile respective ca 

atare la acest moment!”, susţine Arafat. 

Ambulanţe uzate şi proiecte iluzorii 

PSD, partidul aflat la guvernare, a avut ca temă de campanie electorală achiziţia a 

3.000 de ambulanţe, una în fiecare sat, de altfel un proiect criticat de Raed Arafat, care 

a declarat că „aceia care au propus o astfel de soluţie decidenților politici nu au luat în 

considerare faptul că acestea implică angajări de personal şi că este necesară 

înlocuirea a peste 1.000 de ambulanţe învechite, argumente care fac propunerea 

nerealizabilă, mai ales că implică nişte cheltuieli nejustificate”. 

În România, 60% din ambulanţe sunt uzate, iar oricând un astfel de vehicul poate 

deveni un real pericol pe patru roţi. Lipsa unui parc auto suficient de ambulanţe este o 

problemă la nivel naţional, inclusiv în Bucureşti. Dr. Cristian Grasu a precizat, pentru 

„România liberă“, că, „în Capitală, sunt în total 120 de ambulanţe de urgenţă, dintre 

care 22 sunt de tip C (care sunt dotate cu aparatură de resuscitare și care intervin la 

cazurile foarte grave). Dar deja marea majoritate a autosanitarelor au în jur de 7-8 ani 

vechime, adică ar fi trebuit să fie casate. Faptul că au mulţi kilometri făcuţi prin 

Bucureşti înseamnă că, periodic, se strică, iar atunci sunt duse în service şi acest lucru 

durează“. Ideea este susţinută şi de dr. Raed Arafat, care a declarat pentru RL că 

parcul auto şi la Ambulanţă şi la SMURD deja a atins 7-8 ani în mare parte.  

(Sursa: Romania Libera)  

 

 Statistica sărăciei la Vaslui: 40.000 de salariaţi la 90.000 de asistaţi sociali. 

Patronatele: „Statul trebuie să intervină şi să nu mai plătească nemunca“ 

 

Agenţii economici din Vaslui reclamă faptul că nu reuşesc să găsească forţe de muncă, 

în condiţiile în care judeţul este pe primul loc în ţară la şomaj. Oficialii din cadrul 

Intreprinderilor Mici şi Mijlocii consideră că ar trebui modificată legislaţia, astfel încât ”să 

nu mai fie încurajată nemunca”. 
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Luni, 29 mai, la Prefectura Vaslui a avut loc şedinţa ordinară a Comisiei de Dialog 

Social, întâlnire în cadrul căreia directorul executiv al Agenţiei Judeţene pentru 

Ocuparea Forţei de Muncă (AJOFM) Vaslui a prezentat noile măsuri de stimulare a 

forţei de muncă, prezentând, totodată, modificările şi completările aduse la Legea 

nr.76/2002, privind sistemul asigurărilor pentru şomaj şi stimularea ocupării forţei de 

muncă.   

Astfel, directorul AJOFM Vaslui, Daniela Nicoleta Cîmpianu, a ţinut să detalieze 

facilităţile cu privire la primele acordate pentru mobilitatea lucrătorilor.  

Prefectul de Vaslui, Isabel Bogdan, a adus în discuţie faptul că la nivel de judeţ există 

un fenomen inexplicabil. Săptămânal sunt anunţate sute de locuri de muncă vacante, 

însă vasluienii nu se înghesuie să le ocupe.  

Directorul AJOFM Vaslui a precizat că ”nu există cadru legal, prin care să obligăm 

persoanele aflate în căutarea unui loc de muncă să ocupe acele posturi vacante. Mare 

parte dintre acestea sunt neindemnizabile, nu au pregătirea profesională adecvată sau 

acuză anumite probleme medicale”.  

Şi preşedintele Camerei de Comerţ, Industrie şi Agricultură (CCIA) Vaslui, Ionel 

Constantin, a ţinut să vorbească despre criza forţei de muncă din judeţ. ”Oamenii de 

afaceri se plâng de lipsa forţei de muncă. Practic, vasluienii nu vor să mai muncească. 

Trebuie găsit cadru legislativ adecvat, care să duc la remedierea acestei probleme”, a 

spus Ionel Constantin.  

Preşedintele IMM-urilor din Vaslui, Ovidiu Copacinschi, a readus în atenţia publică 

faptul că în judeţul Vaslui numărul salariaţilor este mult mai mic faţă de cel al 

beneficiarilor de venituri garantate de stat. ”Avem o situaţie alarmantă. Numărul 

salariaţilor este de 40.000, pe când cel al beneficiarilor de ajutoare din partea statului 

este de aproape 90.000. Trebui ca statul să intervină şi să nu mai plătească nemunca”, 

a spus Ovidiu Copacinschi.   

 

(Sursa: Adevarul) 

 

 Deputaţii au hotărât: animalele interzise în dresura de circ, în afară de cai, câini, 

delfini  

Proiectul de lege cu privire la interzicerea folosirii animalelor în circuri se apropie de o 

soluţionare pozitivă. Conform unui raport favorabil, adoptat luni de către deputaţii din 
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cadrul Comisiei juridice, acest lucru se va aplica, exceptând cazul cailor, câinilor, 

delfinilor şi unor păsări exotice granivore. 

Iniţiativa îi aparţine fostului deputat Remus Cernea, care susţine că tratamentul la care 

sunt supuse animalele în captivitate este similar cu închisoarea pe viaţă, în cazul 

oamenilor. 

„Acest vot va reprezenta un mare pas înainte, moral, pentru societatea românească, 

pentru că animalele la circuri suferă îngrozitor, am avut şi acel accident teribil cu tigrii 

care au murit arşi de vii, alte animale care au murit, dar dincolo de asta, vă spun că 

pentru un animal sălbatic o existenţă petrecută în captivitate este o tortură fără seamăn, 

este o tortură comparabilă cu a unui om care ar sta închis întreaga viaţă”, sisţine 

Remus Cernea, citat de Mediafax. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Japonezii construiesc o nouă fabrică în România, pentru industria auto 

Calsonic Kansei, unul dintre cei mai importanţi furnizori de componente pentru 

industria auto, va construi o nouă fabrică în România din 2018 unde va crea 370 

de noi locuri de muncă şi de unde va transfera producţia din Asia, potrivit 

Ministerului pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat. 

Noua capacitate de producţie va fi construită în vecinătatea celei existente în Ploieşti, 

investiţie demarată de companie în 2006, şi care în prezent are 630 de angajaţi. 

Calsonic Kansei produce în România Radiatoare pentru sisteme de răcire, intercoolere, 

încălzitoare şi sisteme de aer condiţionat. 

„Mă bucură să văd că unul dintre cei mai importanţi jucători din industria de 

componente auto la nivel global consideră România cea mai potrivită destinaţie pentru 

extinderea afacerilor, beneficiind atât de cadrul fiscal avantajos cât şi de potenţialul 

resursei umane specializate ”, a declarat Alexandru Petrescu, ministrul pentru Mediul de 

Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat. 

Industria automotive este sectorul ce acoperă cea mai mare pondere a exportului 

românesc cu o contribuţie de 10% la PIB-ul naţional, susţine ministrul. 

Calsonic Kansei este unul dintre cei mai importanţi furnizori de componente pentru 

industria auto la nivel mondial (Alianta Renault-Nissan, Audi, Volkswagen, Daimler, 

Peugeot, Mitsubishi, Subaru, Mazda, ş.a.). Compania are peste 80 de fabrici de 

https://www.facebook.com/MinisterIMM/photos/a.601684643245470.1073741827.601672076580060/1351861354894458/?type=3&theater
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producţie în care se realizează sisteme electronice, componente de interior, sisteme de 

admisie-evacuare şi sisteme termice pentru automobile. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Toate firmele și PFA vor trebui să-și preschimbe actele de înregistrare la 

Registrul Comerțului 

Din 7 iulie 2017, firmele și persoanele fizice autorizate (PFA) vor fi identificate în Oficiul 

Național al Registrului Comerțului (ONRC) printr-un nou cod de înregistrare, unic la 

nivel european. Practic, un astfel de cod va fi acordat entităților suplimentar față de 

identificatoarele deja existente pe plan național, respectiv numărul de ordine din 

Registrul Comerțului și codul unic de înregistrare fiscală (CUI). 

Persoanele fizice autorizate (PFA) care au în prezent mai mult de cinci coduri CAEN 

sunt obligate să îşi modifice actele de înregistrare la Registrul Comerţului, începând de 

astăzi şi până în 2019. Mai exact, este vorba despre aproximativ 65.000 dintr-un total 

de aproape 271.000 de PFA-uri existente în prezent în ţara noastră, care au de-acum 

doi ani la dispoziţie pentru a depune o menţiune prin care să îşi modifice obiectul de 

activitate, după această perioadă riscând să fie radiate din oficiu. 

Legea nr. 182/2016 a fost publicată pe 19 octombrie 2016 în Monitorul Oficial şi a intrat 

astăzi în vigoare. Din acest moment şi timp de doi ani, adică nu mai târziu de 17 

ianuarie 2019, PFA care au în obiectul de activitate mai mult de cinci clase de 

activităţi (cunoscute mai bine sub denumirea de coduri CAEN) sunt obligate să 

îşi modifice obiectul de activitate, pentru încadrarea în noua limită impusă. În egală 

măsură, în cazul întreprinderilor individuale (II) există o limitare de zece clase de 

activități. 

„În termen de 2 ani de la intrarea în vigoare a prezentei legi, persoanele fizice autorizate 

și întreprinderile individuale al căror număr de activități incluse în obiectul de activitate 

este mai mare decât cel prevăzut la art. 16 alin. (1) (cinci clase de activități, pentru PFA 

- n. red.), respectiv art. 24 alin. (1) (zece clase de activități, pentru II - n. red.) din 

Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 44/2008 (...), solicită oficiului registrului 

comerțului competent modificarea, în mod corespunzător, a mențiunilor din registrul 

comerțului referitoare la obiectul de activitate”, scrie în actul normativ. 

În ceea ce priveşte PFA-urile, vizate de noile prevederi sunt aproape un sfert din 

totalul celor 270.962 de astfel de entităţi înmatriculate şi neradiate la data de 1 

noiembrie 2016. Mai precis, potrivit informaţiilor furnizate redacţiei noastre de 
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reprezentanţii Oficiului Naţional al Registrului Comerţului (ONRC), în prezent 

există 39.589 de persoane fizice autorizate care au mai mult de cinci coduri CAEN 

declarate ca obiect principal sau secundar de activitate, şi alte 25.769 de PFA ce au 

peste cinci coduri CAEN autorizate conform art. 15 din Legea nr. 359/2004, în baza 

declaraţiei-tip pe propria răspundere. 

Aşadar, rezultă că peste 65.000 de persoane ce îşi desfăşoară activitatea ca PFA sunt 

obligate ca, începând de azi, să îşi modifice obiectul de activitate şi să opteze 

pentru păstrarea a cel mult cinci coduri CAEN.  

Notă: Legea nr. 182/2016 a intrat azi în vigoare, şi nu ieri, aşa cum a anunţat recent 

ONRC. De altfel, informaţia eronată a fost preluată şi de mai multe publicaţii autohtone. 

Din acest articol aflaţi cum se calculează termenele pentru intrarea în vigoare a actelor 

normative.  

Din continuarea articolului puteţi afla: 

 cum se va face modificarea actelor de înregistrare la ONRC; 

 ce riscă PFA-urile care nu vor notifica Registrul Comerţului în legătură cu 

reducerea numărului de activităţi la cel mult cinci clase CAEN în termenul impus 

de lege; 

 ce alternative au entităţile care doresc să păstreze un număr mai mare de cinci 

coduri CAEN în obiectul de activitate; 

 care sunt recomandările specialiştilor pentru o bună continuare a activităţii.  

(Sursa: Digi 24) 

 

 Klaus Iohannis, vești uriașe pentru MILIOANE de români: A promulgat legile 

Preşedintele României, Klaus Iohannis, a semnat luni, 29 mai a.c., următoarele decrete: 

Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului 

nr. 21/2016 pentru modificarea și completarea Legii nr. 360/2002 privind Statutul 

polițistului; 

Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului 

nr. 53/2016 pentru modificarea și completarea art. 14 din Ordonanța Guvernului nr. 

26/2013 privind întărirea disciplinei financiare la nivelul unor operatori economici la care 

statul sau unitățile administrativ-teritoriale sunt acționari unici ori majoritari sau dețin 

direct ori indirect o participație majoritară; 

http://www.avocatnet.ro/content/articles/id_44387/Noile-reguli-pentru-PFA-se-aplic%C4%83-din-17-ianuarie-nu-din-16-ianuarie-cum-a-anun%C8%9Bat-ONRC.html
http://www.stiripesurse.ro/personalitati/klaus-iohannis_15.html
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Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului 

nr. 56/2016 pentru modificarea și completarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 

120/2002 privind aprobarea Sistemului de susținere și promovare a exportului cu 

finanțare de la bugetul de stat; 

Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului 

nr. 66/2016 pentru modificarea și completarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 

24/2010 privind implementarea programului de încurajare a consumului de fructe 

proaspete în școli; 

Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului 

nr. 71/2016 pentru stabilirea unor măsuri organizatorice la nivelul administrației publice 

centrale, reglementarea unor măsuri fiscal-bugetare și pentru modificarea și 

completarea unor acte normative. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 ANAF, anunț de ULTIMĂ ORĂ: Intră în vigoare de la 1 iunie 

„Spaţiul Privat Virtual” este disponibil, din 1 iunie,  atât pentru persoanele fizice, direct 

sau prin împuternicit, cât și persoanelor juridice sau entităților fără personalitate juridică 

prin reprezentant legal, prin reprezentant desemnat sau prin împuternicit. 

Persoanele juridice sau alte entități fără personalitate juridică se pot identifica în Spaţiul 

Privat Virtual astfel: 

a) cu certificatul calificat al persoanei juridice sau al entității fără personalitate juridică; 

b) cu certificatul calificat deținut de persoana fizică reprezentant legal al persoanei 

juridice sau al entității fãrã personalitate juridică; 

c) cu certificatul calificat deținut de reprezentantul desemnat al persoanei juridice sau al 

entității fără personalitate juridică; 

d) cu certificatul calificat deținut de împuternicitul persoanei juridice sau al entității fără 

personalitate juridică. 

Serviciile de comunicare electronică sunt gratuite și disponibile 24 de ore din 24. 

În perioada 29 mai 2017 ora 9:00 - 30 mai 2017 ora 12:00 Spațiul Privat Virtual va fi în 

proces de mentenanță. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Prinţul Charles a primit titlul de Doctor Honoris Causa al Universităţii Babeş-

Bolyai  

Alteța Sa Regală Charles, Prinț de Wales, a primit, luni, titlul de Doctor Honoris Causa 

al Universității "Babeș-Bolyai" din Cluj-Napoca.  

El a fost întâmpinat la intrarea în UBB de doi tineri în costume populare românești, care 

l-au așteptat cu pâine și sare, din care a gustat. De asemenea, a fost întâmpinat de 

rectorul UBB, Ioan Aurel Pop, și de președintele Senatului UBB, Ioan Chirilă. 

Rectorul Universității "Babeș-Bolyai", Ioan-Aurel Pop, a evocat, în discursul său pentru 

ceremonia de decernare a titlului de Doctor Honoris Causa Alteței Sale Regale Charles, 

Prinț de Wales, legăturile acestuia cu țara noastră, precizând înrudirea sa cu dinastia 

Basarabenilor și pe cea cu regina Maria a României. 

"Aici, în România, vă aflați acasă și sperăm să vă simțiți mereu acasă. Motivele sunt 

deopotrivă obiective și subiective. Vă leagă de această țară nenumărate fire, inclusiv 

înrudiri îndepărtate (venite prin dinastia Basarabilor a Țării Românești, mai exact prin 

urmașii principelui Vlad Dracul) sau mai apropiate (venite prin regina Maria — nepoata 

reginei Victoria a Marii Britanii — al cărei bust ne veghează în holul acestei universități), 

dar vă leagă mai ales afinități de suflet, dragostea pentru locuri și pentru oameni, 

succesiunea de dealuri și de văi a acestui spațiu, câmpurile acoperite cu flori, pădurile 

și apele străbătute încă de animale sălbatice și de pești, dar mai ales oamenii primitori, 

așa cum ați afirmat de multe ori", se arată în discursul de Laudatio. 

Printre personalitățile care au primit titlul de Doctor Honoris Causa al UBB se numără 

Mario Vargas Llosa, cancelarul Angela Merkel, regele Mihai I al României, papa 

Benedict al XVI-lea, Bartolomeu, patriarhul ecumenic, Bronislaw Geremek, Jacques Le 

Goff, Hans-Adam al II-lea, principe de Liechtenstein. 

(Sursa: Realitatea) 

 


